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HARJUMAA OMAVALITSUSTE LIIT 
JUHATUSE KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
 
 
Tallinn, Sirge 2 Omavalitsusmaja     3. september  2014.a.   
 
Koosoleku algus: 11.00 
Koosoleku lõpp: 13.15 
 
Osalejad: Lisatud registreerimislehed 
Päevakord kinnitatakse esitatud kujul 
 
Päevakorrapunkt 1.  
Politseireformist tulenev ja hetkeseis 
Ettekandjad Kaupo Rätsepp 
 
Kaupo Rätsepp: Suhtlesin politsei komissariga ja Kristjan Jaani ning kolme 
politseijaoskonna juhid tulevad esinema volikogu koosolekule. Nende soovil kutsume 
ka osalema Tallinna linnaosade vanemad. 
 
Nikolai Vojeikin: Politsei esindajad saavad rääkida ainult olukorrast  aga raha 
jagavad poliitikud. Sisejulgeoleku teemal võiks kutsuda ka asekantsleri Erkki Koort`i 
esinema. 
Kaupo Rätsepp: Kas lepid asekantsleriga kokku. 
Nikolai Vojeikin: Jah võtan ühendust ja annan teada. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Politsei esindajaid kutsutakse esinema järgmisele volikogule.  
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 2 
Harjumaale erivajadustega laste kooli rajamisest 
Ettekandjad Kaupo Rätsepp 
 
Vello Tamm:  Kalle Küttis on praegu haiglas ja kohtumine toimub esimesel 
võimalusel. Pärast seda saame juhatuses teemat edasi käsitleda. Põhimõtteline 
valmisolek on Haridus- ja Teadusministeeriumil olemas. 
Nikolai Vojeikin: Maardul on olemas detailplaneeringuga ala, kuhu saab kooli 
ehitada. 
Kaupo Rätsepp: Koha valikuga saame edasi tegeleda, kui asi on konkreetsemaks 
läinud, täna on veel vara seda otsustada. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetus teadmiseks.  
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
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Päevakorrapunkt 3 
Majutusettevõtete järelevalve komisjoni moodustamine 

Ettekandjad HEAK turismikonsultant Hülle Saarts, Kaupo Rätsepp  
 
Hülle Saarts tutvustab olukorda peale seaduse muutmist. Majandus- ja 
Kommunikatsiooniministeerium ning EAS planeerivad 7. oktoobril maakondade 
turismiinfopunktide esindajatele antud küsimuses infopäeva. Praegu ei ole nad ise ka 
kindlad, kuidas edasi minna. Selleks ajaks on selge, mida soovivad päästeamet ja 
tervisekaitse. 
Seni ei ole sellist komisjoni üheski maakonnas aga Päästeamet ja Tervisekaitse on 
komisjoni moodustamise ja selle töös osalemisega meiega ühel meelel..  
Kaupo Rätsepp: Mida te kontrollite? 
Hülle Saarts: Majutusettevõtete valmisoleku ja vastavust tingimustele, mis neile tekib 
vastava kategooria majutusettevõttest tulenevalt. Praegu on see kohustus ka 
omavalitsustel vastavalt turismiseadusele. 
Oluline on et „Puhka Eestis“ leheküljele üles pandud infod vastaksid esitatud 
nõudmistele. Sinna ei saa igaüks ise end üles panna. 
Raivo Uukkivi: Kas nn „tärnidega“ ka edasi tegeletakse vastavalt majutusettevõtte 
tegelikule tasemele. 
Hülle Saarts:  Ka sellega minnakse edasi ja oluline on, et tekiksid tasemel 
majutusettevõtted. 
Toomas Vitsut: Ettevõtjad on ise huvitatud, et turgu ei solgita ning see on igati vajalik. 
Kaupo Rätsepp: See ei too omavalitsustele erilisi kohustusi juurde ja võiksime 
komisjoni moodustada. 
Vello Tamm: Kui palju on neid majutusettevõtte tüüpe, sa lugesid neid lausa 18 üles.. 
Hülle Saarts: Päris 18 ei ole aga neid on palju, võin üles lugeda. 
Raivo Uukkivi: Päästeamet on mind kontrollimas käinud ja nad olid väga hästi 
teadlikud, mida kontrollida. 
 
Pärast komisjoni moodustamist on nende esimeseks tööülesandeks reglemendi 
väljatöötamine ja HOL juhatusele kinnitamiseks esitamine. Reaalne tegevus saab 
alata alles pärast seda. Selleks ajaks on ka selge EAS-i ja MKM-i seisukohad. 
 
Vastu võetud otsus nr 19 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 4  
Järvamaa Omavalitsuste Liidu seisukoht PET tegevuse kohta ja Harjumaa 
turismialasest koostööst Tallinnaga  
Ettekandja HEAK projektijuht Hülle Saarts, Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm 
 
Hülle Saarts:  Sellel aastal ei ole PET-is  aktiivset tegevust Harjumaal toimunud. Ma 
ei oska midagi juurde lisada, oleme jätkuvalt oma seisukohal ja ei ole ka põhjust seda 
ümber vaadata. 
Raivo Uukkivi: Ma kuulsin, et PET teeb ettepaneku Hülle Saartsile hakata PET-i 
juhtima. 
Hülle Saarts: Seni ei ole ettepanekut tehtud ja ega see ei muudaks midagi, meil on 
Harjumaal parem oma asja ise ajada. 
Vello Tamm: Mis seis on  Tallinnaga koostööst? 
Hülle Saarts: „Puhka Eestis“ lepingu pikendamisega ei olnud EAS nõus ja tehti uus 
hange. Tänaseks on Tallinn hanke võitnud  ja aasta lõpuni on inimene olemas, kes 
Tallinna ja Harjumaaga tegeleb. 
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Infokeskusest peaks saama külastuskeskus. Me peame seda toetama ja keskusel on 
suurem rahastamine ka EAS-i poolt. Ainuke takistus on praegu WC olemasolu ja 
Tallinn peaks selle saama lahendada.  Me käisime Vamboga neid teemasid 
Majandus- ja Kommunikatsiooniministeeriumis rääkimas ning loodame, et asi läheb 
edasi. Täna saadetakse meile juba info otse, mitte läbi PET-i. 
Toomas Vitsut: Kesklinnas on keeruline ehituste ning ruumidega, aga kesklinnas on 
tualette lähedal olemas. See ei tohiks olla takistuseks külastuskeskuse staatuse 
saamisel. Ilmselt peame siin koostööd edasi tegema. 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Informeerida PET meie eelmisest seisukohast, mis ei ole muutunud. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 5 
Volikogu kokkukutsumine  
Ettekandjad Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm 
 
Volikogu päevakorra arutelu. 
Volikogu päevakorda lisada järgmised punktid 
HOL tunnustusauhinna reglemendi muutmine, Harjumaa Laulu- ja Tantsupeo 
korraldamine 2018. aastal, jäätmekäitluse kohtuvaidluste inforatsioon.  Ja kutsuda 
täiendavalt esinema Erkki Koort politsereformi teemadel 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Kutsuda kokku korraline volikogu koosolek Keila linnas, Keila  Koolis, Ehitajate tee 1 
algusega kell 10.00  17. septembril 2014. aastal esitatud päevakorraga, lisades 
eelpooltehtud ettepanekud  
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 6 
 
Milline oleks Harjumaal Leader gruppide võimalikud arengustsenaariumid 
Ettekandjad HEAK juhataja Demis Voss,  Kaupo Rätsepp, Vello Tamm  
 
/Ettekanne lisatud/ 
Vello Tamm: Kiiret ei ole aga tegelema peaks hakkama Harjumaa ühtsemast 
süsteemist Leaderite puhul 
Demis Voss: Nagu varem ütlesin, piiratud ressursi puhul tuleb tegevused hästi läbi 
mõelda ja vajadusel läbi vaadata. 
Kaupo Rätsepp: Kas HEAK näeb ,et Harjumaal oleks kaks Leader gruppi. 
Demis Voss: Meile tundub see mõistlikuna ja omavalitsused peavad ise mõtlema 
kuidas on kasulik edasi minna. Praeguse süsteemiga on väga keeruline Harjumaal 
ühtselt edasi minna. 
Helle Lootsmann: Meil töötab Koostöökojas, mis on maakonnapiiride ülene,  süsteem 
väga hästi ja me ei näe põhjust selle muutmiseks. 
Kaupo Rätsepp: Nelja Valla Kogus jäid Kiili ja Harku vallavalitsused juhtorganites 
esindamata. 
Valeri Kukk: Nelja Valla Kogul on  järgmise aasta alguses uuesti üldkoosolek ja 
loodame, et asi liigub oma rajale tagasi ning kõik omavalitsused saavad juhatuses 
esindatud. 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
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Päevakorrapunkt 7 
 
 Harjumaa Ühinenud Meedia (Kirilille Kirjastus) võlgnevusest ja müügi 
pakkumine 
Vello Tamm tutvustab pakkumist. Et HOL ostaks Harjumaa ühinenud Meedia 35 
tuhane euro eest. Samal ajal on nad meile üürina võlgu 3518,24 eurot. 
Kaupo Rätsepp: Harku vald astus koostööst välja ja valede arvete esinemist oli ka 
meil nagu Kiilis. 
Raivo Uukkivi: Sõnumitooja ei ole huvitatud ja kuuldavasti on Postimees asjast 
huvitatud. 
Toomas Vitsut . Ma ei näe, et sealt oleks midagi üle võtta. 
 
Samal ajal pankrotipesast ei ole meil ilmselt midagi saada. Vaja on meie võlg anda 
mõnele inkasso firmale sissenõudmiseks. 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
HOL ei tegele kirjastustegevusega ja ei soovi osta firmat. 
Koostöös mõne inkassofirmaga alustada võla sissenõudmist. 
 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 8 
 
Laulu- ja tantsupeo transpordikulude jaotusest ja tänuürituse korraldamisest. 
2018.aasta peo korraldamisest. 
Ettekandja Ruth Jürisalu   
 
Transpordikuludeks eraldati meile rahad osalejate arvu järgi, kuid oleme arvutanud 
väljamakstavad summad vastavalt omavalitsuse kaugusele ja osavõtjate arvule. See 
oleks õiglasem jaotus. 
Tabelisse on  arvutused lähtudes omavalitsuse kaugusest Tallinnast ja osavõtjate 
arv. 
Kinnitame esitatud kujul. 
 
Rahvatantsu ja Rahvamuusikute Harjumaa Ühenduse ning Koorijuhtide ja 
Muusikaõpetajate Harjumaa Ühenduse poolt on tehtud ettepanek 2018. aastal 
korraldada Harjumaa laulu- ja tantsupidu. Mõte on teha see koos Tallinnaga. Kui 
teha koos Tallinnaga, oleks väga vahva aga HOL oma väikese personaliga ei suuda 
üksi nii suurt üritust korraldada. Selle mõttega tegeleme edasi ja ootame kõigepealt 
Tallinna seisukoha. Kui üritus korraldada koos Tallinnaga tuleks see teha suurel 
lauluväljakul. Harjumaa pidu tuleks igal juhul teha. 
Rahastamise mudelitega tuleb edasi tegeleda. Eelmine kord kogusime ka raha mitu 
aastat. Ettepanek on kokku korjata see raha kolme järgneva aastaga. Ühel aastal ei 
ole selliste summade kogumine võimalik. Eelmise laulu- ja tantsupeo eelarvest 
lähtuvalt on selleks vaja vähemalt 80 tuhat eurot. Kui üritus teha koos Tallinnaga 
lauluväljakul on kulud kindlasti palju suuremad ja tuleb tööle rakendada vastav 
tasustatud töörühm. 
Kõige suurema osalemisega paistsid silma Keila linn , Kose ja Rae vallad.  
Valeri Kukk: Eelarve ja arengukomisjon arutas ka antud teemat ja soovitasime 
eelarve aluseks võtta 90 tuhat kuna hinnad tõusevad ja üritus on oluline. See aga  
tähendab, et igal aastal tuleb kokku korjata 30 tuhat eurot. 
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Vambo Kaal: Kui jääda praegu 2015.aastaks kinnitatud liikmemaksu suuruse juurde 
on see raha võimalik eraldi kontole korjata kolme aastaga ja eraldi arveid ei oleks 
vaja omavalitsustele esitada. 
Arutelu käigus eelistatakse teha Harjumaa laulu- ja tantsupidu koos Tallinnaga. 
 
See on Eesti 100 aasta ja selle ürituse võiks siduda riigi juubeliga. 
 
Nikolai Vojeikin: Kas teeme omavalitsustega koos ka 100 tammega Harjumaa pargi? 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks.  
HOL raamatupidamisel välja maksta omavalitsustele laulupeo transpordi summad 
vastavalt juuresolevale tabelile, vastavalt kaugusele Tallinnast. 
Teha HOL volikogule ettepanek kinnitada Harjumaa Laulu- ja tantsupeo korraldamine 
2018. aastal. 
HOL juhatusel ja Bürool edasi töötada rahastamise mudelite väljatöötamisega ja 
need esitada juhatusele arutamiseks. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 9 
 Informatsioonid: 

9.1. Toiduabi eelnõu  
Informatsiooni annavad Vello Tamm 
Eelnõu tutvustus. 
 

Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioonid võetud teadmiseks.  
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole 

 
9.1. Muudatustest Harjumaa omavalitsuste juhtimises 

Informatsiooni annavad Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm 
 
Tutvustatakse Keila valla ja Viimsi valla arenguid. 

 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioonid võetud teadmiseks.  
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole 

 
9.2. Harjumaa suvespordipäevade kokkuvõte 

Informatsiooni annab Vello Tamm 
 

Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioonid võetud teadmiseks.  
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole 

 
9.3. Arengutest jäätmeseaduse rakendamisel 

Informatsiooni annab Vello Tamm 
 

Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioonid võetud teadmiseks.  
Lisada informatsioon Volikogu informatsioonidesse ja kutsuda esinema Tõnu Tuppits 
Harjumaa Ühisteenuste Keskusest 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole 

 
9.4. HOLMER statuudi muutmise ettepanek 

Informatsiooni annavad Kaupo Rätsepp ja  Vello Tamm 
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Kaupo Rätsepp: Ettepanek on muuta HOL tunnustusauhinna reglementi  ja anda  
auhinda välja ka  ka varem vastavatel ametikohtadel tegutsenud isikutele ja nii, et see 
ei oleks erakorraline tegevus. 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioonid võetud teadmiseks.  
HOL bürool töötada välja muudatusettepanekud ja esitada kinnitamiseks volikogule 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole 

 
9.5. HOL sügiskoolituse ajast ja teemadest 

Informatsiooni annab Vello Tamm 
 

Vello Tamm: Ettepanek on korraldada 4-5. detsembril koolitus-seminar. Teemadeks 
oleksid halduskohtunike praktika omavalitsusi puudutavate kohtulahenditest lähtuvalt 
ja teisel päeval 3-4 tunnine arutelu Harjumaa planeeringu teemadel enne, kui 
detsembri lõpuks kinnitatakse dokument, mis läheb avalikule arutelule. 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioonid võetud teadmiseks.  
HOL bürool korralda koolitus ja leppida kokku esinejad ja täpsustada teemad 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole 
 
 
Päevakorrapunkt 10 
Kohal algatatud teemad 
 
 
 
 
/allkirjastatud digitaalselt/ 
 
 
Kaupo Rätsepp       Vambo Kaal 
Esimees       Protokollija 
         


